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Estimats Reixos,	
	
Som conscients que el 2020 no ha estat un any fàcil, sinó més aviat complicat, tant en termes 
econòmics com sanitaris. No obstant, a nivell vallenc, li hem de sumar tots els grans projectes de 
ciutat que aquest i els anteriors equips de govern tenen encallats des de fa temps. És per això que, 
com a CUP, ens agradaria demanar-vos uns quants desitjos, ja que demanar-los a l’Equip de Govern 
no serveix de res. Ho fem cada any i hem arribat a la conclusió que potser és més efectiu demanar-
vos-ho a vosaltres que als polítics que governen Valls.	
	
En primer lloc, per enèsim any, els vallencs i vallenques encara estem esperant l'aprovació del 
POUM. Ja fa sis anys que es va aprovar de manera inicial, i al novembre del 2019 esperàvem 
l’aprovació per part de la Generalitat, que encara no s’ha materialitzat. Aquesta situació de bloqueig 
es tradueix en  dinàmiques molt negatives en l’evolució i desenvolupament urbanístic del centre 
històric, amb la degradació i abandonament de nombrosos edificis juntament amb l’augment de 
l’incivisme i la manca de seguretat ciutadana al barri. Tenir el POUM paralitzat durant tants anys 
només ha afavorit els interessos d’alguns promotors, mentre la ciutat en pateix les conseqüències.	
Així doncs, de cara al 2021, demanem un seguiment exhaustiu des de l’Àrea d’Urbanisme per poder 
aprovar d’una vegada per totes el POUM i començar a fer efectiu el model de ciutat que volem, 
recentralitzant la vida al Centre històric.	
	
En segon lloc, no tenim cap projecte per al Museu Casteller de Catalunya, després d’haver-hi 
destinat més de 10 M d’euros. La gran aposta per dignificar el Barri Antic vallenc, la qual ja s’hauria 
d’haver inaugurat fa anys, continua inacabat i sense cap pla de futur. La seva gestió ha estat un fracàs 
i un continu despropòsit per part dels diferents equips de Govern de la ciutat de Valls: la ciutadania 
hi ha perdut temps, diners i l’esperança que realment acabi aportant tot allò que s’havia anunciat 
inicialment.	
Conseqüentment, des de la CUP demanem que el projecte vegi llum verda i que pugui ser inaugurat. 
Ara bé, no a qualsevol preu, ja que no volem que es converteixi en un pedaç gegant enmig del Barri 
Antic, rodejat d’una munió de fracassos. Volem que sigui realment un projecte revulsiu i que vagi 
acompanyat d’un projecte integral i integrat que garanteixi  millores estructurals per rescatar i 
revitalitzar el barri.	

	
En la mateixa línia, no s’entreveuen alternatives a la greu problemàtica d’habitatge. El Pla Local 
d’Habitatge segueix encallat: la degradació dels edificis de la Plaça de l’Oli és cada vegada més 
evident i irreparable, encara esperem el cens de vivendes buides a la ciutat, Valls segueix patint una 
manca d’habitatges destinats a lloguer social i d’emergència enmig d’una greu crisi social i 
econòmica, falten pisos amb lloguers assequibles per a joves que no aconsegueixen emancipar-se i 
un llarg etcètera. Això comporta que moltes famílies visquin en llars indignes, les quals es troben en 
un estat deplorable i no compleixen els mínims establerts pel correcte desenvolupament de les 
persones que hi habiten. 	
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Així doncs, de cara al nou any que encetem, demanem més inversió i cooperació amb la ciutadania i 
entitats, per tal de buscar alternatives reals a la problemàtica habitacional. L’Ajuntament ha d’oferir 
opcions atractives als propietaris d’edificis per tal que aquests vulguin destinar-los a lloguer social, 
amb l’objectiu de fer front a una problemàtica que s’agreujarà amb la situació econòmica actual.	
	
En any de pandèmia, el binomi PIUS - RAC mereix una atenció especial. Ambdues institucions 
pateixen, des de fa anys, mancances assistencials i d’inversió, amb falta de personal i poca estabilitat 
dins la plantilla, amb una alta temporalitat dels contractes. En un any en què el personal ha estat 
exposat a protocols canviants, llargues jornades de treball, material d’autoprotecció insuficient i un 
enorme cansament i desgast físic, mental i emocional, l’Equip de Govern no ha dubtat, mentre negocia 
amb l’ICS pel traspàs de la gestió del Pius Hospital, en subrogar les treballadores de la RAC en un 
temps rècord, precaritzant així els seus llocs de treball. 	
A més, en cap moment ha quedat clar com farà front la Fundació Vilaniu al deute que genera la RAC, 
i de quina manera aquest serà absorbit. Des de la CUP, tenim por que siguin aquells llocs de treball 
més precaris els que acabin sent els encarregats d’eixugar el deute.	
És per això que demanem que, de cara al 2021, l’Ajuntament de Valls rectifiqui i aporti els recursos 
necessaris per fer front a les despeses que genera la Residència Alt Camp i Montserrat Cuadrada, 
sense haver de precaritzar els sous i les condicions laborals de les treballadores que tenen cura dels 
nostres avis i àvies, a més de poder invertir en la millora d’equipament i instal·lacions així com en 
l’ampliació de recursos humans, per tal de crear un espai digne per a les persones que l’habiten. 	
Alhora, s’ha evidenciat la manca de coordinació i les maniobres polítiques per donar la menor 
importància possible al brot ocorregut en les dependències hospitalàries del Pius Hospital. Volem uns 
protocols que especifiquin de forma clara en quin moment s’ha de reduir l’activitat hospitalària i 
quirúrgica, amb l’objectiu que tots els pacients puguin gaudir d’una atenció digna. A més, cal renovar 
i pensar noves estratègies d’organització per al Sociosanitari vallenc, ja que ha quedat demostrat que 
es tracta d’un espai poc preparat per afrontar una situació COVID.	
	
La compra de Ca Padró com a nou emplaçament de l’Escola de Música Municipal també segueix 
sense avançar. A més, l’EMM està patint tant retallades de personal com augment de temporalitat 
dins la seva plantilla, la qual cosa posa en perill la continuïtat d’un projecte educatiu transformador 
i  de qualitat.	
	
I si parlem de precarietat en la plantilla, no podem oblidar el cos tècnic de serveis socials que fa 
temps que reclamen estabilitat i sortir de la precarietat davant aquesta crisi social, emocional i 
econòmica que ens ofega. Cal que la plantilla de serveis socials deixi de ser insuficient i sobretot 
estabilitzar-la per donar resposta ara més que mai.	
	
No podem acabar sense mencionar l’onada de robatoris ocorreguda durant quatre nits consecutives 
a diferents comerços del centre històric i habitatges de la ciutat. Això demostra la passivitat tant de la 
Policia Local i Mossos com de l’Equip de Govern (que ha tardat quatre dies en pronunciar-se), 
permetent que els lladres actuin amb total impunitat. Ens trobem davant un conflicte que afecta 
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negocis i veïnat, el qual és fruit de l’estat en el que es troba el barri, de la inacció de l’Equip de Govern 
durant molts anys i de la manca de polítiques socials per tal de fer-hi front.	
Per tant, demanem que des de l’Alcaldia i la regidoria de Seguretat Ciutadana, amb Enric Garcia al 
capdavant, es posicionin al respecte, surtin a defensar els petits comerços de barri amb mesures reals 
i efectives i no deixin que aquests s’ofeguin sols, en un any ja prou complicat per aquest sector.	
	
Podríem continuar amb altres punts, com la manca d’un espai per a la dinamització juvenil, el qual 
cada vegada prefereix més anar a viure a ciutats properes, com Reus i Tarragona; o el projecte de 
reforma i rehabilitació de l’històric edifici de Ca Xapes, amb l’objectiu d’acollir la Llar del Jubilat, 
el qual segueix amb la licitació deserta i totalment aturat. 	
	
D’altra banda, el que sí que s’ha dedicat a fer l’Equip de Govern en ple any d’emergència sanitària, 
social i econòmica, és destinar una gran partida pressupostària, més de 200.000€, en la construcció 
d’un orgue per l'església de Sant Joan. En la mateixa línia, l’Equip de Govern ha destinat 135.000€ 
en la restauració de la Font Lluminosa de la Font de la Manxa, i està en procés de convocar una 
licitació per valor de 40.000€ per les obres de la Font del Pati, recol.locant-hi l’estàtua que ja hi 
havia anteriorment. 	
Alhora, no sabem a quina necessitat responen les obres a la rambla del Passeig Tarradellas, per 
valor de 238.878 €, que ha comportat, entre altres, la tala de tots els arbres que hi havia i que estaven 
perfectament sans i cap millora, que no sigui purament estètica, respecte el passeig anterior. 	
	
Ens ha entristit molt tornar a comprovar que l’equip de govern prioritza les obres de lluïment, la 
parafernàlia i el confeti, i segueixen paralitzats els projectes que han de resoldre les necessitats 
d’aquesta ciutat.	
	
Hem tancat un any complicat i, alhora, ple de reptes pendents que fa temps que arrosseguem. Per 
aquesta raó, com que ja sabem que sou màgics i que no se us pot enganyar, us demanem que quan 
l’Equip de Govern faci la carta, demanin el que demanin, els porteu carbó.	
	
Moltes gràcies, salut i que l’any que hem encetat sigui millor que aquest!	
 

 


